

Better Sacrifice, Better Priest, and Better Result

Hebrews 10:1-4 ¹ For the law having a shadow of good things to come, *and* not the very image of the things, can never with those sacrifices which they offered year by year continually make the comers thereunto perfect. ² For then would they not have ceased to be offered? because that the worshippers once purged should have had no more conscience of sins. ³ But in those *sacrifices there is* a remembrance again *made of sins every year.* ⁴ For it is not possible that the blood of bulls and of goats should take away sins.

Hebrews 10:11 ¹¹ And every priest standeth daily ministering and offering oftentimes the same sacrifices, which can never take away sins:

Hebrews 5:4-6 ⁴ And no man taketh this honour unto himself, but he that is called of God, as *was* Aaron. ⁵ So also Messiah glorified not himself to be made an high priest; but he that said unto him, Thou art my Son, to day have I begotten thee. ⁶ As he saith also in another *place*, Thou art a priest for ever after the order of Melchisedec.

Hebrews 7:11 ¹¹ If therefore perfection were by the Levitical priesthood, (for under it the people received the law,) what further need *was there* that another priest should rise after the order of Melchisedec, and not be called after the order of Aaron?

Hebrews 7:15-17 ¹⁵ And it is yet far more evident: for that after the similitude of Melchisedec there ariseth another priest, ¹⁶ Who is made, not after the law of a carnal commandment, but after the power of an endless life. ¹⁷ For he testifieth, Thou art a priest for ever after the order of Melchisedec.

К Евреям 10:1-4 Закон, имея тень будущих благ, а не самый образ вещей, одними и теми же жертвами, каждый год постоянно приносимыми, никогда не может сделать совершенными приходящих [с ними].² Иначе перестали бы приносить [их], потому что приносящие жертву, быв очищены однажды, не имели бы уже никакого сознания грехов.³ Но жертвами каждогодно напоминает о грехах, ⁴ ибо невозможно, чтобы кровь тельцов и козлов уничтожала грехи.

К Евреям 10:11 ¹¹ И всякий священник ежедневно стоит в служении, и многократно приносит одни и те же жертвы, которые никогда не могут истребить грехов.

К Евреям 5:4-6 ⁴ И никто сам собою не приемлет этой чести, но призываемый Богом, как и Аарон. ⁵ Так и Христос не Сам Себе присвоил славу быть первосвященником, но Тот, Кто сказал Ему: Ты Сын Мой, Я ныне родил Тебя; ⁶ как и в другом [месте] говорит: Ты священник вовек по чину Мелхиседека.

К Евреям 7:11 ¹¹ И так, если бы совершенство достигалось посредством левитского священства, --ибо с ним сопряжен закон народа, --то какая бы еще нужда была восставать иному священнику по чину Мелхиседека, а не по чину Аарона именоваться?

К Евреям 7:15-17 ¹⁵ И это еще яснее видно [из того], что по подобию Мелхиседека восстает Священник иной, ¹⁶ Который таков не по закону заповеди плотской, но по силе жизни непрестающей. ¹⁷ Ибо засвидетельствовано: Ты священник вовек по чину Мелхиседека.

Hebrews 7:23-25 ²³ And they truly were many priests, because they were not allowed to continue by reason of death:²⁴ But this *man*, because he continueth ever, hath an unchangeable priesthood. ²⁵ Wherefore he is able also to save them to the uttermost that come unto God by him, seeing he ever liveth to make intercession for them.

Hebrews 8:6 ⁶ But now hath he obtained a more excellent ministry, by how much also he is the mediator of a better covenant, which was established upon better promises.

Hebrews 9:11-12 ¹¹ But Messiah being come a high priest of good things to come, by a greater and more perfect tabernacle, not made with hands, that is to say, not of this building; ¹² Neither by the blood of goats and calves, but by his own blood he entered in once into the holy place, having obtained eternal redemption for us.

Hebrews 9:23-24 ²³ *It was* therefore necessary that the patterns of things in the heavens should be purified with these; but the heavenly things themselves with better sacrifices than these. ²⁴ For Messiah is not entered into the holies made with hands, *which are* the figures of the true; but into heaven itself, now to appear in the presence of God for us:

Hebrews 10:12-17 ¹² But this man, after he had offered one sacrifice for sins forever, sat down on the right hand of God; ¹³ From henceforth expecting till his enemies be made his footstool. ¹⁴ For by one offering he hath perfected for ever them that are sanctified. ¹⁵ *Whereof* the Holy Ghost also is a witness to us: for after that he had said before, ¹⁶ This is the covenant that I will make with them after those days, saith the Lord, I will put my laws into their hearts, and in their minds will I write them; ¹⁷ And their sins and iniquities will I remember no more. ¹⁸ Now where remission of these *is, there is* no more offering for sin.

Hebrews 9:28 ²⁸ So Messiah was once offered to bear the sins of many; and unto them that look for him shall he appear the second time without sin unto salvation.

К Евреям 7:23-25 ²³Притом тех священников было много, потому что смерть не допускала пребывать одному; ²⁴а Сей, как пребывающий вечно, имеет и священство непреходящее, ²⁵поему и может всегда спасать приходящих чрез Него к Богу, будучи всегда жив, чтобы ходатайствовать за них.

К Евреям 8:6 ⁶Но Сей [Первосвященник] получил служение тем превосходнейшее, чем лучшего Он ходатай завета, который утвержен на лучших обетованиях.

К Евреям 9:11-12 ¹¹Но Христос, Первосвященник будущих благ, придя с большею и совершеннейшею скиниею, нерукотворенною, то есть не такового устройства, ¹²и не с кровью козлов и тельцов, но со Своею Кровию, однажды вошел во святилище и приобрел вечное искупление.

К Евреям 9:23-24 ²³Итак образы небесного должны были очищаться сими, самое же небесное лучшими сих жертвами. ²⁴Ибо Христос вошел не в рукотворенное святилище, по образу истинного [устроенное], но в самое небо, чтобы предстать ныне за нас пред лице Божие.

К Евреям 10:12-17 ¹²Он же, принеся одну жертву за грехи, навсегда воссел одесную Бога, ¹³ожидаая затем, доколе враги Его будут положены в подножие ног Его. ¹⁴Ибо Он одним приношением навсегда сделал совершенными освящаемых. ¹⁵[О сем] свидетельствует нам и Дух Святый; ибо сказано: ¹⁶Вот завет, который завещаю им после тех дней, говорит Господь: вложу законы Мои в сердца их, и в мыслях их напишу их, ¹⁷и грехов их и беззаконий их не вспомяну более.

К Евреям 9:28 ²⁸так и Христос, однажды принеся Себя в жертву, чтобы подъять грехи многих, во второй раз явится не [для очищения] греха, а для ожидающих Его во спасение.